
	  

	  

Referat	  Høstmøte	  

20.	  oktober	  2012	  

Gardermoen	  -‐	  Hotell	  Radisson	  Blu	  

	  

	  
1.	  
Velkommen	  fra	  AK	  leder.	  
Hensikt	  møte.	  Gjensidig	  informasjon	  og	  "gjøre	  oss	  klar"	  for	  kommende	  sesong.	  
	  	  
1.1	  -‐1.2	  
	  	  
Møteleder:	  Elling	  Breivik	  
Referent:	  	  Magnar	  Eide	  
Protokoll	  underskrives	  av:	  Elling	  Breivik/Stefan	  Havnelid	  
	  	  
1.3.	  
Presentasjon	  av	  AK	  og	  Adm.	  
	  	  
	  	  
Informasjon	  fra	  AK-‐leder	  med	  referanse	  i	  Skipolitisk	  dokument	  (SPD)	  
	  	  
1. BREDDEIDRETT	  

Ski-‐Norge	  opptatt	  av	  en	  inkluderende	  idrett.	  	  
Åpnet	  opp	  HL/	  TL	  sammen	  med	  andre	  tiltak.	  
Hovedansvaret	  har	  dog	  klubb	  og	  krets.	  NSF	  sentralt	  bidrar	  med	  incentiver	  og	  tilrettelegging.	  

	  	  	  2.	  	  	  	  	  TOPPIDRETT	  
Deltagere	  åpning	  WC	  Sølden:	  5	  herreløpere	  (Aksel	  Lund	  Svindal,	  Kjetil	  Jansrud,	  Truls	  Ove	  Karlsen,	  
Leif	  Haugen,	  Alexander	  Kilde.,	  1kvinne	  (	  Lotte	  Sejerstedt)	  
37	  løpere	  i	  p.t.	  på	  et	  eller	  annet	  lag:	  WC,	  EC,	  Damelaget	  (WC/EC),	  HIL	  
Satset	  på	  damer	  i	  de	  siste.	  Neste	  steg	  eget	  WC	  lag	  og	  EC/junior	  lag	  hvis	  resultatene	  kommer.	  
Målsetning:	  Jenter	  skal	  opp	  på	  samme	  nivå	  som	  guttene.	  	  
Vi	  ble	  beste	  nasjon	  i	  Jr	  VM	  i	  2012.	  Jentene	  tok	  flere	  poeng	  enn	  guttene.	  

	  	  3.	  	  	  	  	  	  ARRANGEMENT	  
	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Viktig	  for	  å	  posisjonere	  oss.	  	  

Håper	  å	  få	  2	  TV	  dekninger	  ifm	  NM	  i	  kommende	  sesong	  



Ønskemål	  å	  bruke	  digitale	  medier	  mer,	  selv	  om	  vi	  har	  en	  vei	  å	  gå.	  
Kvitfjell	  vært	  en	  suksess	  og	  FIS	  er	  veldig	  fornøyd.	  

	  	  4.	  	  	  	  	  	  ANLEGG	  
Anlegg	  satt	  på	  kartet.	  Vi	  ligger	  ikke	  i	  fremkant	  ift	  andre	  grener.	  Vi	  har	  andre	  utfordringer,	  ikke	  
minst	  økonomisk	  enn	  andre	  grener.	  AK	  leder	  uttrykker	  at	  det	  vil	  jobbes	  hardt	  for	  å	  bedre	  	  
rammevilkår.	  
	  
	  
	  

	  	  5.	  	  	  	  	  KOMPETANSEUTVIKLING	  
Trenerutdanning/utvikling	  opp	  mot	  WC/EC	  ikke	  vært	  god	  nok	  i	  det	  siste.	  Igangsettes	  en	  jobb	  for	  å	  
revitalisere	  trenerutdanning.	  NIF	  har	  også	  igangsatt	  arbeid	  for	  å	  heve	  krav	  gjennom	  hele	  
trenertrappa.	  

	  	  6.	  	  	  	  	  ØKONOMISKE	  RAMMEVILKÅR	  
Vi	  har	  mer	  sponsorinntekter	  enn	  noen	  gang	  i	  historien.	  
Tidligere	  brukt	  mye	  EK	  og	  spillemidler.	  
Sponsorer:	  Telenor	  (hovedsponsor),	  DNB,	  Re:member.	  To	  førstnevnte	  begge	  opptatt	  av	  å	  ha	  en	  
synlig	  posisjon.	  Det	  er	  etablert	  at	  begge	  kan	  "leve	  godt	  med	  hverandre".	  	  
Vi	  har	  avtale	  med	  Phenix	  (går	  ut	  2014)	  som	  har	  vart	  siden	  1993.	  De	  ønsker	  å	  forhandle	  videre	  med	  
tanke	  på	  2014-‐18.	  
Nytt:	  Jobben	  Evans	  har	  gjort	  med	  strategiske	  partnere,	  som	  ikke	  nødvendigvis	  eksponeres:	  

Eks.	  Brødr.	  Rasmussen	  (Strømberg	  gruppen)	  –	  alt	  dette	  er	  viktig	  penger	  
BAMA	  er	  vi	  videreført	  med	  en	  skikkelig	  avtale.	  
Også	  flere	  slike	  avtaler	  på	  gang.	  	  
	  	  
Telenor,	  DNB,	  og	  Re:member,	  Phenix	  	  vært	  i	  Pitzal	  for	  å	  skape	  større	  forståelse	  for	  idretten	  
de	  støtter.	  	  
Stort	  opplegg.	  Veldig	  fornøyde	  sponsorer.	  

	  
Vi	  ønsker	  oss	  likevel	  mer	  inntekter,	  og	  det	  vil	  alltid	  være	  behov	  for	  mer.	  	  
Vi	  må	  også	  hele	  tiden	  passe	  på	  kostnadssiden	  

	  
	  	  
7. INTERNASJONALE	  ENGASJEMENT/ARBEID	  

Kjetil	  Andre	  Aamodt	  er	  inne	  i	  FIS	  alpinkomite	  	  
Svein	  Mundal	  æresmedlem	  med	  møterett	  
WC	  komite	  FIS:	  
Marius	  Arnesen	  	  
Lars	  Inge	  Graabakk	  også	  med	  internasjonalt	  
Children	  og	  youth	  K.E:	  Witteveen,	  som	  blir	  overtatt	  av	  Stefan	  Havnelid	  
	  

	  	  8.	  	  	  	  	  INFORMASJON	  OG	  KOMMUNIKASJON	  
Espen	  Graff	  er	  ansatt	  i	  NSF	  sntralt.	  Vil	  jobbe	  på	  et	  overordner	  plan.	  	  
Vi	  er	  altfor	  dårlig	  på	  område	  info/kommunikasjon,	  og	  ligger	  langt	  tilbake	  i	  kommunikasjonsfronten.	  
Det	  vil	  dog	  skje	  mye	  fremover.	  

	  
Fra	  senere	  på	  dagen:	  
	   	  



Møtedelegatene	  etterspør	  raskere	  informasjon	  fra,	  spesielt	  AK-‐møter,	  som	  oppfattes	  mangelfull.	  
	  	  
Manglende	  informasjon	  skaper	  ineffektivitet	  og	  spekulasjoner	  m.v.	  
NSFs	  svar:	  
Blir	  delvis	  styrt	  av	  referatnorm	  fra	  NSF	  
Vært	  ett	  møte	  i	  AK	  etter	  Hamar.	  
Det	  jobbes	  med	  dette	  fra	  sentralt	  holdt	  mht	  kommunikasjonsopplegg,	  og	  understreker	  at	  man	  har	  tatt	  
poenget	  fra	  møtet.	  Det	  vises	  også	  til	  dagens	  workshop	  hvor	  ansvarlige	  fra	  AK	  er	  blitt	  gitt	  innspill	  for	  
videre	  arbeid.	  
	  
	  	  9.	  	  	  	  	  ORGANISASJON	  

	  
Grenene	  vil	  måtte	  ta	  et	  større	  selvstendig	  ansvar.	  Inntekt	  og	  kostnader	  på	  ett	  sted	  er	  viktig	  for	  
riktig	  styring	  av	  virksomheten.	  	  
NSFs	  budsjett	  er	  økt	  fra	  140	  mill	  NOK	  til	  over	  200	  mill	  fra	  2009.	  
Sannsynligvis	  mulig	  å	  skaffe	  flere	  sponsorinntekter.	  	  
Media-‐avtaler	  blir	  viktig.	  	  
	  	  

1.4	  
	  	  
Status	  alpint	  	  v/	  sportsjef	  (Claus	  Rysste)	  
	  	  
Høstmøte	  en	  arena	  for	  informasjonsutveksling,	  og	  for	  innspill	  fra	  krets.	  	  
	  	  	  
• Landslag: 

Presentasjon	  av	  hva/hvor	  landslag	  har	  vært	  siste	  periode.	  
Damene	  vært	  mye	  i	  Zermatt	  
Alle	  er	  mer	  forberedt	  mer	  enn	  noen	  gang	  
Blir	  mye,	  lang	  og	  dyre	  reiser	  i	  år.	  Krevende	  sesong	  økonomisk.	  
VM	  i	  Schladming	  blir	  et	  høydepunkt.	  
Selv	  om	  EC	  damer	  har	  vært	  mye	  i	  EUR	  pga	  kostnader,	  blir	  det	  likevel	  dyrt.	  

•  
• Presentasjon	  av	  NSF	  organisasjon. 

(Egen	  presentasjon)	  
	  	  
Litt	  stor	  skadefrekvens	  i	  EC	  gutter,	  som	  kanskje	  pusher	  litt	  hardt.	  	  
	  
Presentasjon	  av	  EC	  og	  WC	  løpere.	  	  
	  
Damene	  godt	  forberedt.	  
	  	  
Utstyrsleveranser	  en	  stor	  utfordring	  på	  alle	  nivå	  ifm	  den	  vanvittige	  beslutningen	  FIS	  har	  tatt.	  
	  	  
Sponsorer:	  Alle	  avtaler	  ut	  i	  2014.	  Reforhandlinger	  i	  oppstarten.	  
	  	  
NSF	  uttrykker	  at	  variasjon	  i	  trening	  må	  gjøres	  bedre	  på	  lavere.	  NSF	  jobber	  frem	  virkemidler	  for	  å	  
lykkes	  med	  dette.	  
	  	  



Skigymnas:	  Utviklingen	  blir	  noe	  flat	  av	  ulike	  årsaker.	  
	  	  
Det	  satses	  på	  	  "Bredde	  hele	  veien":	  
NSF	  vil	  ta	  større	  grep	  for	  å	  få	  inn	  barn	  inn.	  Virkemidler:	  
o 	  Bruke	  Telenorkarusell/SFO/"Skoleskidagen"	   
o Trenerløypa.	  Tiltak	  i	  gang. 
o Klasseendring	  gjort	  i	  tråd	  med	  internasjonale	  retningslinjer 
o Live	  timing 
o Felles	  Ironman	  testing.	  Satt	  400	  kravet	  og	  felles	  trening.	  Mål	  er	  å	  se	  litt	  på	  hvor	  godt	  trent	  er.	  

Fremgangen	  vært	  formidabel 
o Åpne	  finaler.	  Blir	  dog	  krevende 
o Nasjonale	  breddesamling.	  Vil	  ha	  min	  2	  slike.	  Ikke	  noe	  nytt	  "ungdomslag".	  Tenker	  å	  dele	  

landet	  litt	  i	  to.	   
o Fartsskolering.	  Hafjell.	  NSF	  vil	  putte	  mye	  ressurser	  inn. 
o Skigymnas.	  2	  viktige	  møter	  i	  året	  gjennomføres.	   
o HIL/LUC.	  Fungerer	  bra.	  Leverer	  gode	  resultat.	  Best	  i	  Norge	  på	  fysisk	  trneing.	  Tatt	  mye	  vekttall.	  

Jobbet	  hardt	  mot	  NIF	  for	  å	  få	  støtte.	  Har	  fått	  muntlig	  bekreftelse	  om	  støtte	  fra	  
generalsekretær.	  	  Viktig	  at	  dette	  laget	  får	  en	  egten	  finansiering.	  Forøyd	  med	  signalene	  fra	  
NIF.	  Snakker	  om	  betydelig	  beløp.	  Venter	  med	  å	  gå	  ut	  på	  den	  skriftlige	  bekreftelsen 

o Masters. 
o USA	  studenter.	  Laget	  et	  system.	  De	  får	  ikke	  være	  med	  på	  et	  landslag,	  men	  NSF	  har	  et	  

opplegg.	   
o Fulle	  kvoter	  på	  EC.	  	  Alle	  får	  sjansen. 
o Optimalisering	  på	  landslag. 

	  	  
RENN	  

Antall	  m.v.:	  Egen	  presentasjon	  
	  

	  	  
EC	  Norge	  
D	  -‐	  Kvifjell	  30/11	  -‐	  02-‐12	  
30.11:	  GS	  
01.12:	  SC	  
02.12:	  SG	  
	  	  
D	  Trysil	  04-‐05/12.12	  
04.12:	  GS	  
05.12:	  SL	  
	  	  
Mesterskap:	  
VM	  Schladming	  
Jr.	  VM	  Quebec	  -‐	  	  
WC	  fnalen	  -‐	  Lenzerheide	  
EC	  finalen	  -‐	  Soch	  
	  	  
IRONMAN:	  

	  



Viktig	  at	  IRONMAN	  kommuniseres	  som	  et	  virkemiddel	  for	  å	  bli	  bedre,	  ikke	  for	  å	  fortelle	  hvor	  dårlig	  
man	  er.	  
Må	  ha	  400	  for	  å	  komme	  inn	  i	  landslagsaktivitet.	  
Noen	  issues	  rundt	  skadeproblematikk,	  men	  er	  overbevist	  om	  at	  det	  skal	  håndtere	  dette	  greit.	  	  
Må	  også	  sees	  i	  sammenheng	  med	  historie.	  
Gode	  erfaringer	  fra	  årets	  gjennomføring,	  

	  
	  
	  	  
ØKONOMI	  
	  
Generelt	  gpd	  økonomi.	  Total	  budsjett	  2012	  ca.	  24,9	  mill	  NOK	  	  
T.o.m.	  august	  200`	  bak	  budsjett	  på	  +	  1000`på	  bunnlinjen	  
Overforbruk:	  

Periodisering	  
Sponsorkostander	  
Aktivitet	  landslag	  
Utdanning	  -‐	  Post	  3	  
Sport	  Science	  prosjekt	  	  
Høyskole	  (HIL)	  

	  
Tiltak	  

Se	  på	  aktivitet	  landslag	  
Spesifikke	  prosjekt	  igangsatt	  
Utsettelse	  av	  investeringer	  

	  	  
Budsjett	  13	  
	  Tentative	  rammer	  26,5	  (24,9	  i	  2012)	  

Justeringer:	  
Økte	  kostander	  landslag	  
Utvikling	  adm.	  
Trenerløypa	  
Senior	  VM	  -‐	  dyre	  mesterskap/finaler.	  

	  	  
UTTAK	  
Retningslinjer	  for	  uttak	  (ute	  på	  nettsiden).	  
	  
2.	  STRATEGIARBEID	  
	  	  	  	  
	  2.1,	  2.2	  og	  2.4	  	  Langsiktig	  arbeid,	  tiltak	  og	  workshop	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  

	  	  
	  	  	  Prosessen	  er	  i	  gang	  med	  implementering	  av	  SPD	  på	  ulike	  nivå.	  

Gjort	  en	  arbeidsfordeling	  i	  AK	  med	  arbeidet	  med	  å	  bryte	  ned	  SPD:	  
Bredde	  -‐	  *Atle	  og	  Gunnar	  
Topp	  -‐	  *Elling	  
Arrangement	  -‐	  *Lars	  Inge	  og	  Anne	  Cathrine	  
Anlegg	  -‐	  *	  Anne	  Cathrine	  og	  Karina	  
Kompetanse	  -‐	  *	  Karina	  og	  Atle	  



Økonomi/Marked	  -‐	  *	  Elling	  og	  Gunnar	  
Internasjonalt	  arbeid	  -‐	  *Lars	  Inge	  
Info	  og	  kommunikasjon	  -‐	  *	  Gunnar	  og	  Elling	  
Integrering	  -‐	  *Anne	  Cathrine	  
	  	  
*Lead	  på	  oppgaven	  
	  	  

Korte	  	  Workshops	  gjennomført	  i	  møtet	  	  på	  Arrangement,	  Anlegg	  og	  Info	  /	  Kommunikasjon	  
Ansvarlige	  i	  AK	  tar	  innspill	  fra	  workshop	  med	  seg	  tilbake	  for	  videre	  arbeid	  innfor	  sine	  ansvarsområder.	  
	  
	  

	  	  
2.3	  Skigymnas	  -‐HIL	  -‐antall	  utøveren	  

	  
HIL:	  Skal	  fortsette	  med	  dette	  mange	  år	  
	  	  
Gymnas:	  
Provoserende	  spørsmål	  reist	  for	  å	  igangsette	  diskusjon:	  skal	  NSF	  gå	  for	  ETT	  gymnas	  for	  hele	  landet.?	  
Diskusjoner	  i	  møtet	  om	  konkurranse	  gymnas	  i	  mellom	  etc.	  
	  
“Bra	  at	  elevene	  får	  kombinert	  skole/alpin”	  
“Forbundet	  må	  tenke	  topp”	  
“Vi	  klarer	  ikke	  stoppe	  "et	  gymnas	  på	  hvert	  nes"	  
“Bra	  for	  bredden	  at	  det	  blir	  et	  stort	  tilbud”	  
“NSF	  ingen	  ambisjoner	  om	  å	  stoppe	  noe	  av	  utviklingen”.	  
“NSF	  styrer	  lite	  i	  dag.”	  
“Synd	  med	  alpingymnas	  som	  lever	  max	  3	  år”	  
“Kvalitet	  og	  kontinuitet	  viktig	  i	  denne	  perioden	  av	  utøvers	  utvikling”	  
“NSF/AK	  har	  ikke	  ambisjoner	  om	  å	  gripe	  noe	  inn	  i	  dette.”	  

	  
Oppsummering:	  Det	  er	  ingen	  gjennomgripende	  aktiviteter	  hverken	  på	  sentralt	  hold	  eller	  ellers	  	  akkurat	  
nå	  for	  å	  ivareta	  helheten.	  Dog	  engasjerer	  NSF	  så	  vel	  som	  krets(er)	  seg	  på	  ulike	  hold	  ift	  problemstillingen.	  

	  	  
3.1	  ARRANGEMENT	  (Magnus	  Sandnes)	  
	  	  

Ø Presentasjon	  arrangementsavdeling	  (Presentasjon)	  
	  	  
Magnus	  Sandnes,	  arrangements	  konsulent	  	  alpine	  grener	  -‐	  arbeidsoppgaver	  

o Primært	  mot	  alpint,	  freestyle	  og	  telemark	  
o Terminliste	  
o Oppfølging	  av	  arrangør	  i	  int`l	  og	  nasjonale	  ren	  
o Påmelding	  
o Arrangørutdanning	  

	  	  
Ø NSF	  arrangement	  v.	  Claus	  J	  Ryste,	  Lars	  Inge	  Graabakk,	  Stefan	  Johnsen,	  Magnus	  Sandnes	  

	  	  
	  	  
Generelt:	  	  



Det	  må	  søkes	  om	  HL/TL	  renn	  hvis	  man	  ønsker	  at	  det	  skal	  ligge	  et	  bestemt	  sted.	  Det	  er	  en	  forutsetning	  
idet	  NSF	  forholder	  seg	  kun	  til	  søknader	  	  
Søknad	  må	  inn	  mars	  2	  år	  før.	  
	  	  
o	  Informasjon	  regler,	  input	  fra	  arrangørseminar	  

Kommer	  en	  oppdatering	  rimelig	  kjapt	  på	  nett	  neste	  uke.	  Noen	  få	  endring	  på	  "vertical	  drop",	  
svinglengder,	  innosving	  m.v.	  WC	  som	  tidligere,.	  Noe	  endring	  på	  EC;	  FIS	  og	  Ch	  II.	  
"No	  stop	  and	  continue"	  gjelder	  alle	  øvelser.	  (Alle	  event	  som	  har	  fixed	  startintervall).	  Litt	  
spesifisering	  på	  bruk	  av	  "gulflagg".	  Hjelm	  skal	  brukes	  i	  ALLE	  øvelser.	  (kan	  bruke	  "soft	  clothing"	  i	  SL)	  

o	  Terminlister	  12	  –	  13	  
Et	  FIS	  renn	  i	  Trysil	  går	  ut	  

o	  Terminlister	  utkast	  13	  –	  14	  FIS	  
Jobbes	  med.	  Blir	  en	  reduksjon	  på	  ca.	  20%.	  Snart	  ferdig	  med	  denne	  listen.	  Har	  dialog	  med	  DK	  &	  SWE	  
for	  koordinering.	  Innspill	  fra	  møtet:	  NSF	  bør	  prøve	  å	  bidra	  med	  å	  finne	  virkemidler	  for	  å	  få	  utøvere	  
til	  å	  delta	  på	  Kretsmesterskap	  da	  status	  på	  dette	  ønskes	  høynet.	  	  Et	  element	  kan	  være	  å	  avsett	  èn	  	  
dag	  til	  dette	  i	  terminslisten.	  

o	  Gjennomføring	  ny	  Hovedlands-‐	  og	  Landsfinalemodell	  
Se	  presentasjon	  hjemmeside	  

o	  Masters	  
Se	  presentasjon	  hjemmeside	  

	  o	  DNB	  cup	  
Se	  presentasjon	  hjemmeside	  

o	  Live	  timing	  –	  status	  og	  fremdrift	  
Asgeir	  Moberg	  m.fl.	  jobber	  med	  dette.	  	  
Mål:	  alle	  FIS	  renn	  inn	  på	  live-‐timing.	  Alle	  arrangører	  av	  FIS	  -‐	  renn	  vil	  bli	  kontaktet	  av	  IT/kom	  avd	  i	  
NSF.	  

o	  Online	  påmelding	  –	  status	  og	  fremdrift	  
FIS-‐renn	  er	  lagt	  inn	  i	  Sportsadmin	  
Alle	  skal	  bruke	  Sportsadmin	  for	  online	  påmelding	  
Man	  må	  sjekke	  at	  alt	  stemmer	  på	  Sportsadmin	  og	  legg	  inn	  frister	  for	  påmelding	  
Tilgang/bruker-‐	  	  ta	  kontakt	  med	  kretskontor	  
Betalingsløsning	  er	  opp	  og	  går	  (lisens/påmelding)	  
Support?	  Ring	  03615	  E-‐post:	  support@idrettsforbundet.no	  

o	  Ironman	  
	  	  
Gjennomføring	  2012	  
249	  herrer,	  78	  over	  400	  
144	  damer,	  31	  over	  400	  
	  	  
Videre	  planer:	  
	  	  
Mai	  2013	  
August	  og	  sept	  2013	  
	  
Se	  også	  pkt.	  2.4	  

	  	  
o	  Internasjonale	  Barnerenn	  

Se	  presentasjon	  hjemmeside	  



	  	  
	  	  
ALDERSINNDELING	  

Presentasjon	  (se	  NSF	  hjemmeside)	  
U	  12	  skal	  kjøres	  i	  alle	  tilfelle	  som	  U12	  og	  ikke	  en	  deling	  mellom	  11	  og	  12	  år	  hva	  gjelder	  premiering.	  
Terminlisten	  må	  rettes	  opp	  mht	  aldersinndeling	  på	  dette	  trinnet.	  	  
	  	  
	  
	  	  

3.2	  Rekruttering	  m.v	  
	  	  
NSF	  vil	  bruke	  vinteren	  til	  å	  besøke	  kretser	  
Blir	  positivt	  mottatt	  ute	  blant	  klubber	  
Møtet	  mener	  det	  er	  viktig	  at	  NSF	  kommer	  ut.	  
	  
Takk	  for	  nå.	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
Protokoll:	  
	  
	  
	  
Elling	  Breivik	   	   	   	   	   	   	   	   Stefan	  Havnelid	  
(sign.)	   	   	   	   	   	   	   	   	   (Sign.)	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  


